
Svar fra Oslo Arbeiderparti 
 

Overordnet arealforvaltning 

1. Oslo Arbeiderparti ønsker å lage en handlingsplan for å stanse tap av biologisk 
mangfold og innføre et arealbudsjett for at Oslo kan bli en naturpositiv kommune innen 
2030. I tillegg er vi opptatt av å ta vare på og verne om de gode grønne verdiene vi har i 
Oslo når vi utvikler byen gjennom arealplanleggingen. Videre vil Oslo Arbeiderparti 
gjenåpne flere elve- og bekkeløp, og etablere flere turtraseer og naturstier langs elver og 
turområder i byen.  

  
2. Oslo Arbeiderparti mener at vi har god oversikt, men ønsker å styrke kunnskapen 
blant annet ved å lage en handlingsplan for å stanse tap av biologisk mangfold og 
innføre et arealbudsjett for at Oslo kan bli en naturpositiv kommune innen 2030  

  
3. Oslo Arbeiderparti arbeider for en handlingsplan for å stanse tap av biologisk 
mangfold og å innføre et arealbudsjett for at Oslo kan bli en naturpositiv kommune innen 
2030  

  
4. Oslo Arbeiderparti har ikke vurdert og tatt et endelig standpunkt i denne saken.   

  
5. Prinsipielt er Oslo Arbeiderparti ikke imot utbygging av solceller eller vindkraft.  Det er 
viktig å satse på fornybar energi, men det burde gjøres på en skånsom måte som gir 
verdier tilbake til innbyggerne.   

  
6. Oslo Arbeiderparti er opptatt av at vi skal nå målene om å bli en naturpositiv 
kommune. Dette skal vi gjøre ved å lage og følge opp en handlingsplan for å stanse tap 
av biologisk mangfold og innføre et arealbudsjett for at Oslo kan bli en naturpositiv 
kommune innen 2030.   

  
7. Oslo Arbeiderparti vil utvide og styrke vernet av Østensjøområdet miljøpark, styrke 
vernet av Akerselva miljøpark, utrede opprettelse av Ljanselva miljøpark, lage en 
handlingsplan for realisering av Alnaelva miljøpark og arbeide for at naturen langs 
Lysakerelva vernes. I alle disse områder må innsatsen for biologisk mangfold forsterkes. 
Vi ønsker å arbeide for at det etableres et våtmarksenter for Østensjøvannet og 
nasjonalparksenter for Østmarka. I tillegg mener vi at man ha en særskilt innsats for 
Oslofjorden.   
 

Jordvern og matsikkerhet 

8. Oslo Arbeiderparti vil følge opp Byøkologisk program, og de tiltakene som beskrives 
der.   

  
9. Oslo Arbeiderparti har ikke vurdert og tatt et endelig standpunkt i denne saken.   

  
10. Oslo Arbeiderparti har lenge hatt et sterkt engasjement for Oslofjorden. Vi må blant 
annet arbeide mer intensivt med å hindre plastforurensning av Oslofjorden og bidra til 
rydding av plast i og langs fjorden. Gjennom for eksempel å jobbe fram løsninger for å 
stoppe utslipp av mikroplast fra kloakkrenseanleggene. Oslo Arbeiderparti vil også støtte 
prosjekter som bidrar til å rense fjorden og øke det biologiske mangfoldet, som for 
eksempel tare- og tunikatfabrikker og oppbygging av kunstige habitat for ulike arter.  
 
 
  



Skog/Marka 

11. Oslo Arbeiderparti ønsker at vi skal styrke kunnskapsgrunnlaget i kommunen for å 
sikre viktige naturverdier på tvers av ulike sektorer. En viktig bidragsyter her er 
arealpolitikken kommunen fører, der de grønne kvalitetene i byen er viktige å ta vare 
på.   

  
12. Oslo Arbeiderparti er opptatt av at vi skal ha grønne lunger i byen, og at marka skal 
være åpen og tilgjengelig for alle. Blant annet ønsker vi at Østmarka skal bli en 
nasjonalpark, med alle de rettighetene og strenge kravene det innebærer. Vi er opptatt 
av å sikre at vi ikke bygger ned viktige naturverdier.  

  
13. Besvart spørsmål over.   

  
14. Besvart spørsmål over.   

  
15. Oslo Arbeiderparti har ikke vurdert og tatt et endelig standpunkt i denne saken.   

  
16. Oslo Arbeiderparti har ikke vurdert og tatt et endelig standpunkt i hva slags tiltak vi vil 
vurdere i denne saken.   

  
17. Oslo Arbeiderparti har ikke vurdert og tatt et endelig standpunkt i denne saken.   

 

Verneplan for Oslos vassdrag 

18. Oslo Arbeiderparti er glade for at det er blitt utarbeidet en plan for varig sikrig av 
naturverdiene i Oslos elvedaler, og vil arbeide for å følge opp denne planen. Blant 
annet gjennom å åpne opp flere elve- og bekkeløp rundt omkring i byen.   
 

Oslofjorden 

19. Oslo Arbeiderparti har ikke vurdert og tatt et endelig standpunkt i denne konkrete 
saken.   

  
20. Oslo Arbeiderparti er svært opptatt av at allemannsretten, slik at man kan gå og 
ferdes i for eksempel strandsonen. Vi er glade for at arbeidet med å finne ulovligheter 
rundt utbygginger i strandsonen er blitt intensivert slik at allmennhetens tilgang til fjorden 
sikres på best mulig måte.   

  
21. Oslo Arbeiderparti har ikke vurdert og tatt et endelig standpunkt i denne saken.   

  
22. Oslo Arbeiderparti har ikke vurdert og tatt et endelig standpunkt i denne saken.   

 
Klima og samferdsel 

23. Kollektiv, sykkel og gange  
Oslo Arbeiderparti er opptatt av at mest mulig av den veksten vi har i Oslo skal tas 
gjennom kollektiv, gange og sykkel. I dette arbeidet er det mange enkeltprosjekter og 
grep som vi har gjennomført og ønsker å fortsette med. Blant annet har vi prioritert 
vedlikehold og oppgradering av trikke- og T-banenettet. Gjennom å utvikle 
kollektivknutepunktene i byen bidrar man til å få flere folk over på kollektivtransport.   
 
Fremover ønsker Oslo Arbeiderparti å rette innsatsen sin mot å fullføre Fornebubanen, 
bygge ny Majorstuen stasjon, nytt signal og sikringsannlegg. Alle disse tiltakene vil bidra 
til å øke antallet avganger med trikk, buss og T-bane i Oslo, som også er et mål i seg 



selv. I tillegg vil Oslo Arbeiderparti bygge ut trikkenettet der det er lønnsomt og effektivt.   
 
I tillegg ønsker Oslo Arbeiderparti å regulere trafikken så buss og trikk kommer raskere 
fram. Dette er også viktig når det kommer til sykkel der vi blant annet vil oppgradere 
boliggater med benker, beplanting og lekearealer og redusert hastighet for biler. Her er 
det også aktuelt å bruke kamerakontroll til å redusere farten på biltrafikken og styre 
trafikken unna veiene hvor de ikke er ønsket. Vi ønsker å bidra til at bildeling blir et godt 
alternativ for mange flere i byen, og innføre en nullutslippssone for næringstrafikk 
innenfor Ring 1.  
 
Videre vil Oslo Arbeiderparti fullføre utbyggingen av et sammenhengende sykkelveinett 
og oppgradere sykkelveinettet så syklister i størst mulig grad er skilt fra biltrafikk og 
gående. Vi ønsker også å fortsatt regulere el-sparkesyklene, og henvise dem til 
sykkelveiene slik at vi sikrer god fremkommelighet for gående og mennesker med 
nedsatt funksjonsevne.   
 
Et viktig enkelttiltak Oslo Arbeiderparti lover å gjennomføre i neste periode er å 
oppgradere Trondheimsveien gjennom Groruddalen til en moderne bygate med mindre 
trafikk, støy og forurensning. Dette er noe som vil bedre bomiljøet til mange tusen 
innbyggere som i dag er plaget av påkjenningene fra Trondheimsveien.   
 
24. Oslo Arbeiderparti har i alle år vært kritisk til utbyggingen av E18. Vi vil heller bruke 
pengene på styrking av kollektivtrafikken, og mange av de tiltakene nevnt i svaret over.   

  
25. Oslo Arbeiderparti har en rekke tiltak vi mener må gjennomføres så kommunen kan 
nå sitt mål om 95% utslippskutt innen 2030. Her er noen av dem:   

a. sørge for at vi binder opp mest mulig klimagasser, gjennom naturlig 
skogvekst, bevaring av urskogsområder, restaurering av myrer og et rikt plante- 
og dyreliv.  
b. sikre gjennomføringen av karbonfangst- og lagring på Klemetsrud  
c. bygge ut mer fjern- og nærvarme, samt legge til rette for solceller både i 
privatmarkedet og på alle større kommunale bygg  
d. legge til rette for at store bygg kan varmes og kjøles med fellesløsninger som 
bruker fjernvarmenettet  
e. legge en plan for lavere strømforbruk i alle kommunale bygg  
f. bygge ut landstrøm til alle typer skip som legger til i Oslo havn og sikre 
godstrafikk på jernbane fra Sydhavna  
g. sette et krav om at en andel av materialene i kommunale bygge- og 
rehabiliteringsprosjekter skal være lavutslipp eller gjenbrukte materialer  
h. stimulere til infrastruktur og økt bruk av gjenbruk av byggematerialer i 
byggenæringen  
i. bruke klima- og miljøfondet til ENØK-tiltak, med lave egenandeler, til private 
hjem  
j. støtte sirkulærøkonomiske næringstiltak og lokale initiativ for gjenbruk, 
ombruk og reparasjon  
k. Satse på gange, sykkel og kollektiv med referanse til svarene på spørsmål 
23.   

 
Stedsidentitet 

26. Oslo Arbeiderparti er opptatt av at kommunens overordnede planer skal sikre 
bevaring og videre utvikling av de grønne kvalitetene i byen i tillegg til viktige 
naturverdier. Dette mener vi at skal være innarbeidet i overordnede planer, og 
kommuneplanen.   

  



27. Oslo Arbeiderparti har ikke vurdert og tatt et endelig standpunkt i denne saken.   
 

Lokal arealforvaltning 

Park og Grøntstruktur i Nydalen 

  
28. OBOS legger opp til en park på til sammen ca. 13 daa, i tillegg vil et stort område 
settes av til grøntdrag, noe som gjør at det grøntområdet i planen vil utgjøre over 20 
daa.   

 

Geitmyra 

29. Oslo Arbeiderparti vi at skolehagene også i fremtiden skal være en læringsarena for 
byens skolebarn  
 

Parsellhager 

30. Oslo Arbeiderparti vil ta vare på byens kolonihager, parsellhager og skolehager, 
omgjøre grå arealer til grønne byrom for urban dyrking og styrke satsingen på urbant 
landbruk.  

  
31. Oslo Arbeiderparti støtter og arbeider for flerbruk av tomta på Veterinærhøyskolen, 
herunder også hagearbeid, park og parsellhager.   

 
Forsterket vern av Mærradalen og fremtidig vern av Husebyjordet (Blomsterjordet 

32. Oslo Arbeiderparti har ikke vurdert og tatt et endelig standpunkt i denne saken.   
 

Forhindre videre utbygging av Sørkedalen og arbeide for forsterket vern 

33. Oslo Arbeiderparti har ikke vurdert og tatt et endelig standpunkt i denne saken.   
 

Realisering av Fjordbyparken på Filipstad  

34. Oslo Arbeiderparti vil sikre fremdriften for utviklingen av Filipstad. Den nye bydelen 
skal bli et område med varierte boliger, et rikt kulturliv og nærhet til sjøen som hele 
befolkningen kan ha glede av. Oslo Arbeiderparti vil at det legges til rette for et nytt 
konserthus på Filipstad. For å sikre en god og helhetlig byutvikling på Filipstad, vil Oslo 
Arbeiderparti samlokalisere dagens to fergeterminaler til Vippetangen. Dette vil frigjøre 
Hjortnes til byutvikling og bidra til at Kongshavn benyttes til nye kaiområder for gods og 
ikke til fergetrafikk. Ved en slik løsning er det en forutsetning at miljø og natur skal 
prioriteres ivaretatt, og at folks tilgang til allsidig bruk av fjorden i Bjørvika ivaretas  

 


